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W odpowiedzi na interpelacj« z dnia 12 marca 2008 roku uprzejmie informuj«, ze
skladowisko odpad6w komunalnych w Markach przy ul. Ok61nej funkcjonuje na podstawie'
decyzji Nr 162 /77 z dnia 25 paidziernika 1977 roku 0 ustaleniu miejsca i warunk6w
realizacji inwestycji budowlanej, kt6ra zostala wydana przez Urz'td Miasta Stolecznego
Warszawy Wydzial Urbanistyki i Architektury na wniosek Miejskiego Przedsi«biorstwa
Oczyszczania m. st. Warszawy. Przed przyst'lPieniem do prac rekultywacyjnych sporz'tdzony
zostal na zlecenie Miejskiego Przedsi«biorstwa Oczyszczania w m. st. Warszawie Sp. z 0.0.

projekt opracowany przez Biuro Projekt6w Stolica Konsulting Sp. z 0.0. Projekt ten zostal
uzgodniony z wladzami samorz'tdowymi Miasta Marki, kt6re zobowiqzaly si« do wsp61pracy
polegaj'tcej mi«dzy innymi na wykupie grunt6w znajduj'tcych si« pod skladowiskiem. Prace
rekultywacyjne wykonywane sit na podstawie decyzji Burmistrza Miasta Marki ill 495/92 z
dnia 26 paidziernika 1992 roku.

Pismem z dnia 27 czerwca 2001 roku inwestor powiadomil nas 0 zakonczeniu prac
rekultywacyjnych zwi'tzanych z uksztaltowaniem bryly wysypiska. W trakcie czynnosci
zwi'tzanych z odbiorem rob6t za2'tdalismy przedstawienia opinii bezpieczenstwa
geotechnicznego obiektu, prognozy osiadania, oceny zag«szczenia odpad6w oraz stanowiska
w sprawie obsiewu terenu bryly wysypiska. lednoczesnie odm6wilismy zgody na przyj«cie
rob6t. Inwestor zobowi'tzal si« do przedstawienia koncepcji zagospodarowania zieleni. Do
chwili obecnej z'tdane opinie nie zostaly nam przedstawione.

W dniu 16 stycznia 2002 roku przedstawiona zostala koncepcja zamiany projektu
zieleni. Koncepcja ta zostala odrzucona. Kolejny projekt zamienny przeslano nam za pismem
z dnia 8 paidziernika 2003 roku. Projekt uzyskal pozytywn't ocen« Komisji Zdrowia i
Ochrony Srodowiska Rady Miasta Marki, lecz nie zostal zaakceptowany. Nie wyrazono
zgody na odst'lPienie przez inwestora od budowy sieci wodoci<tgowej sluz'tcej do
nawadniania roslinnosci.

W chwili obecnej skladowiskiem zarz'tdza Miejskie Przedsi«biorstwo Oczyszczania w
m. st. Warszawie. Zgodnie z obowiqzuj'tcymi przepisami ustawy 0 odpadach na
zarz'tdzaj'tcym skladowiskiem ci'tz't obowiqzki zwi'tzane z prowadzeniem monitoringu
poeksploatacyjnego przez okres 30 lat liczony od daty uzyskania decyzji zamkni«cia
skladowiska odpad6w. Obowiqzki zwiqzane z monitoringiem obejmuj't pomiar poziomu w6d
podziemnych, kontrol« osiadania powierzchni skladowiska odpad6w w oparciu 0 ustalone
repery, badanie odpowiednich parametr6w wskainikowych w wodach powierzchniowych,
odciekowych, podziemnych i gazie skladowiskowym. Koszt realizacji tych obowiqzk6w jest
znacz'tcy.



Wladze Miasta Marki oczekuj'i wykonania pelnego zakresu robOt rekultywacyjnych
okreslonych dokumentacj'i techniCZll'i. Nie mamy jednak mozliwosci zmuszenia inwestora do
terminowego ich zakonczenia. Z informacji, kt6re do nas naplywaj'i wynika, ze powodem
zwloki w wykonywaniu rob6t jest brak srodk6w pozwalaj'icych na pokrycie koszt6w
zwi'izanych z ich realizacj'i.

Propozycj~ podwyzszenia wysokosci skladowiska nalezy uznac za nieprecyzyjn'i i
nieprzemys1an'i. Jest ana sprzeczna z zaakceptowan'i na pocz'itku lat 90-tych koncepcj'i i
projektem technicznym. Trudno j'i zaakceptowac z powod6w logistycznych i finansowych.
Przewiezienie na teren skladowiska tak wielkiej ilosci ziemi wi'izaloby si~ z
niewyobrazalnym obciq.zeniem dr6g na terenie naszego Miasta. Miejskie Przedsi~biorstwo

Oczyszczania niew'itpliwie zaz'idaloby pokrycia przez Miasto Marki wielomilionowych
koszt6w wynikaj'icych ze zwi\?kszonego zakresu robOt.


